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Ste super a posielajte posolstvo lásky ďalej, nech otvoríte oči aj ďalším! 

Výber referencií – spätnej väzby na predstavenie The Dark Trip -  Drogy, cesta do tmy od 
návštevníkov predstavenia, pedagógov,  psychológov, zástupcov samosprávy a ohlasy 
v lokálnych médiách.    

Reakcie  žiakov na  FB  

„Ak budete mať niekedy ďalšie vystúpenie, určite naň pôjdem aj keby do Blavy. Týmto chcem 
zároveň všetkým poďakovať, lebo som si vďaka tomuto predstaveniu vstúpila do svedomia aj 
ja a možno ste mi práve vy zachránili život, keďže mám veľa dobrých kamarátov, ktorí ma 
lákali na túto drogu a vôbec som ani netušila, ako by to mohlo dopadnúť. Tak ešte raz Vám 
ďakujem a dúfam, že sa Vám bude dariť...“ 
„Wow.... proste niečo neopísateľné. Zo začiatku som si myslela, že to bude zas nejaká 
nudná prednáška o "týpkovi, ktorý sa nás snaží presviedčať, že drogy sú zlé".... ALE!! Opak 
je pravdou. Bolo to neopísateľné... vtipné, vtiahlo ma to do deja, a úplne super príbeh... no, 
slzičky na konci boli. No, každopádne ma to zasiahlo a prinútilo nad tým porozmýšľať. Priala 
by som si viac takýchto projektov  Big Like... určite pokračujte, nech aspoň trochu 
pomôžete niektorým ľuďom si uvedomiť, akú chybu robia... ešte raz... ďakujem za ohromný 
zážitok “ (Monika) 
„Dnes v škole sme sa o vašom vystúpení rozprávali a myslel som, že keď prídeme do 
divadla, že tam budú staré babky v krojoch vrieskať, ale toto čo predviedol Martin bolo 
neskutočné. Čo sa týka hudby aj vystupovania, klobúk dole! Držte sa a pokračujte v tom, 
prosím “ 
„ Zdravím! Dnes (t.j. 10.12.2015) som bol na vašom predstavení "the dark trip", ktoré bolo 
skutočne fantastické. Bol som na mnohých "protidrogových" predstaveniach, ale nemalo to 
takú šťavu ako sa hovorí. Predstavenie bolo od vás komické, ale hlavne dojemné. Herec 
podal aj skvelý fyzický výkon  ale čo je hlavné nechal kus seba na pódiu a preniesol to aj 
na divákov. Ďakujem za krásny zážitok“. (Kristián) 
„Vďaka mojej naj kamoške som si pozrel ukážky, ktoré sú na youtube. Keď mi prerozprávala, 
o čo sa jednalo, tak ma to odradilo od všetkých drog. Dúfam, že niekedy dôjdete ešte do 
Prešova a že to budem môcť to prežiť aj ja“. (Marek) 
„Ahojte! Chcem sa vám poďakovať, že som mohla byť dnes toho súčasťou, dalo mi to veľa 
a za to ďakujem, na to nezabudnem...“ (Nika) 
„Dnes naozaj parádne vystúpenie v Trenčíne, rešpekt,  , doteraz emócie z toho...“ (Matej) 
“ Odkážte Maťovi, že je dobrý týpek, že s tým tak sekol, my tiež chodíme  na sedenia. Tiež 
sa snažíme prestať. Iba mu povedzte, že ho uznávame a to divadlo bolo riadne..“  (Jojo)  
“Ste  super a posielajte posolstvo lásky ďalej, nech otvoríte oči aj ďalším!” 

 

https://www.facebook.com/TheDarkTrip
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Reakcie dospelých a pedagógov 

Osobne za seba môžem skonštatovať: FANTASTICKÁ práca a úžasný "materiál" do škôl! 
Ďakujem. S pozdravom a úctou  (Mestský úrad v Prešove) 

 Bolo to úžasné, decká svorne tvrdili, že sa im predstavenie páčilo, takisto aj učiteľkám. 
Niektoré aj plakali, vrátanie deviatackej pani učiteľky :) ôsmaci a deviataci boli už druhý krát. 
Mám pocit, že pôjdu aj tretí krát  (Barbara) 

Síce už nie som "násť"-ročná“, no myslím si, že to, čo som videla, je určené všetkým 
vekovým kategóriám - deťom, mládeži, nám rodičom, ale i starým rodičom. Chcem vyjadriť 
hlbokú úctu k tomu, čo robíte. Skláňam sa pred myšlienkou, námetom, samotným skvelým 
prevedením, hudobnou produkciou a poslaním - všetko to bolo krásne a jedinečné. Boli ste 
úžasní. Maťo a taktiež celý Váš tím. Vaše predstavenie bolo famózne a je skvelé, že to pre 
naše deti robíte. Ste skvelý rozprávač i tanečník - tie Vaše tanečné kreácie nemali chybu. 
Ďakujem za krásny zážitok. (Zuzana) 
 
Skvelá réžia a hudba, herecký výkon, dávkovanie emócií, kontakt s divákmi, nie invazívne, 
ale hlavne poučné, nadčasové a najmä so srdcom a skúsenosťou...oplatí sa vidieť (z 
komentu) 
 
Rok sme čakali na toto prestavenie, kým sa podarilo ho dostať do DK. A oplatilo sa 
čakať...Bolo to super... Ďakujeme.... Živé, dynamické, jasné a úprimné predstavenie, ktoré 
ukazuje realitu dnešného sveta.... Mali by ho vidieť všetci... Predstavenie sa hlboko dotklo 
našich študentov i pedagógov... (Iveta, Dolný Kubín) 
 
Zdravím Vás! Aj za nás učiteľov z DK posielam jedno veľké ĎAKUJEME! Už dávno som so 
žiakmi neabsolvoval podujatie, ktoré malo hlboký zmysel a efekt. Po návrate do školy sme 
logicky nemali plánovaný dejepis... Verím, že bude príležitosť vrátiť sa do DK ešte v 
budúcnosti. Držte sa! Budem Vás sledovať aspoň tu na FB (pedagóg, Dolný Kubín) 
 
Dobrý deň prajem. Dnes som bola so žiakmi  na Vašom predstavení a chcela by som vyjadriť 
veľkú gratuláciu za pútavé a výborne spracované predstavenie. Pre vekovú kategóriu, s 
ktorou sme do kulturaku prišli, to bolo úplne akurát. Všimla som si, že ich to celú dobu 
zaujímalo. Toto je presne ten správny spôsob, ako tinedžerom vysvetľovať nebezpečenstvo 
drog. Nestačí povedať "neberte to svinstvo, pokazí vam to život", takých zákazov sa v 
mladom veku napočúvajú dosť. Ideálne je, ak si vypočujú svedectvo, pozerajú filmy, divadlo, 
skratka, ked je to podané zážitkovou formou. Oceňujem preto formu, akou bolo predstavenie 
spracované, otvorenosť, aj záverečné slová, keď ste vlastnými slovami zdôraznili, čo ste 
skutočne zažili a čo ste v divadle použili ako fikciu - pribeh s Barborkou, silný tragický 
moment, zlom, ktorý ste v inej podobe zažili tiež reálne... Silná protidrogová tématika 
doplnená hľadaním zmyslu života – lásky. Verím, že aj to si žiaci v tom celkovom odkaze 
predstavenia prečítali. (Zuzana, učiteľka) 
 
Predstavenie The Dark Trip je podujatím a jedným z aktivít, ktorými sa na našej škole 
realizuje program prevencie psycho-patologických javov. Absolvovali ho naši študenti už 
niekoľkokrát. Vždy s úspešným ohlasom. Ročník, ktorý vysielame na prevenciu, je starostlivo 
vyberaný psychológom školy. Ako riaditeľka školy som sa sama predstavenia zúčastnila, keď 
ho naši študenti absolvovali po prvýkrát, kvôli uisteniu sa o správnosti voľby. Pokiaľ 
predstavenie neprešlo neželanou zmenou, vrelo odporúčam. Sugestívna forma, výborný 
herecký výkon, spracovanie a komunikácia s obecenstvom ponúka nie len vyborný umelecký 
zážitok, ale zmysluplný obsah a dôležitý odkaz. Za veľmi výnimočný moment považujem 
stratu ostychu oslovených študentov kontaktovať samotného herca s cieľom dozvedieť sa 
viac o riešeniach situácie. Z predstavenia odchádzali veľmi dotknutí nie len naši študenti, ale 
aj pedagogický dozor. Skutočne odporúčam  (Riaditeľka - GYMNÁZIUM, Bratislava)    
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Na predstavenie The Dark Trip posielame našich žiakov z toho dôvodu, že príbeh ukazuje 
realitu. Realitu v tom zmysle, ako ľahko sa dá k droge dostať, ako ľahko sa s ňou dá na 
krátku dobu žiť a ako ľahko drogy dokážu zničiť život. Veľa detí sa môže s príbehom 
identifikovať v rôznych jeho častiach. V začiatku, vo faze experimentovania so zábavou (keď 
nie sú rodičia doma),kde sa momentálne môže nachádzať mnoho detí. Nájdu sa však aj deti, 
ktoré už drogu vo svojom okolí majú, alebo prípadne s ňou majú už aj skúsenosť. Príbeh je 
prezentovaný formou, ktorá je pre deti príťažlivá. V následnom deji predstavenie ponúka 
reálnu odpoveď na otázku, ako to pôjde s drogou ďalej. Príbeh neponúka iba klasické 
ponaučenie „drogy sú zlé“, ale dáva deťom množstvo odpovedí. Navyše majú možnosť 
kontaktovať ľudí, ktorí na nich nepôsobia ako autority, ale ako niekto, kto je im bližší, kto im 
rozumie a dokáže im pomôcť. Myslíme si, že predstavenie má silný prevenčný charakter 
z hľadiska primárnej aj sekundárnej prevencie.( školský psychológ) 
 
Spätná väzba na podujatie The dark trip – 21.09.2015 - Centrum pedagogicko-
psychologického poradenstva a prevencie - Košice 
Pozitívami podujatia v rámci drogovej prevencie bolo:  

 Celý príbeh vychádzal zo skutočných udalostí hlavného aktéra. 

 Nešlo o odbornú prednášku, ale naopak kreatívnou formou prostredníctvom 
divadelného predstavenia, prezentovaná závislosť hlavného aktéra na extáze, 
ktorému sa z danej závislosti podarilo dostať. 

 Hlavný aktér sa snažil v krátkosti poukázať na jednotlivé fázy prechodu z užívania 
drogy až po fázu závislosti, rovnako tiež postupnú negatívnu zmenu a rozpad 
vzťahov. Na konci herec pomocou monológu vysvetlil niektoré súvislosti, ktoré 
zahrané neboli a boli pre doplnenie reálneho príbehu dôležité.  

 Predstavenie prinieslo silné emócie, ktoré rezonovali a zobrazovalo praktické a 
reálne veci zo života. 

 Vystúpenie bolo urobené zaujímavou modernou formou – moderná hudba, dialógy, 
vtipy, slang, ukážky zo života mladých ľudí, čím sa toto predstavenie viac priblížilo 
mladej generácii. 

 Učiteľom, žiakom podujatie umožnilo hlbší pohľad do života mladých ľudí.  

 Projekt bol do detailov prepracovaný.  

 Samospráva mesta Dolný Kubín 

Dovoľte mi, aby som Vám v mene primátora mesta poďakoval za realizáciu protidrogovej 
TMY v našom meste. V mene riaditeľov, pedagógov, sociálnych pracovníkov, aktivistov 
a hlavne žiakov základných a stredných škôl chceme celému realizačnému tímu oznámiť, že 
predstavenie postavené na skutočnom príbehu hlavného protagonistu, zanechalo v nás 
nezabudnuteľný zážitok. Veľmi oceňujeme aj to, že obe predstavenia neskončili len 
klasickým ponaučením, že drogy sú zlé, ale pokračovali aj večernou After - Chillout party, 
kde bol mladým ľuďom  vytvorený priestor na rozhovor, s tými,  ktorí na nich nepôsobia ako 
autority, ale ako niekto, kto je im bližší, kto im rozumie a dokáže im pomôcť. 
Veríme, že projekt , ktorý sa aj vďaka podpore Ministerstva zdravotníctva SR v našom meste 
realizoval, bude pokračovať aj v roku 2016. Spôsob, akým ste problematiku drogovej 
závislosti predstavili je jedinečný. 
 

Turné po Slovensku  
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 Bratislava – predstavenie v mestskom divadle Pavla Orságha Hviezdoslava  

 

 Košice 

 POPRAD 

 Mladí prichádzajú hľadať odpovede na afterparty 

Po troch predstaveniach v Poprade nasledovala afterparty v klube Zóna, kde sa diváci mohli 
stretnúť s celým tímom The Dark Trip. Počas večera zazneli aj príbehy narkomanov, ktorí už 
niekoľko rokov abstinujú. Popri dobrej hudbe a zábave, na ktorú Martin samozrejme 
nezabudol, tu bol čas aj na osobné rozhovory. Práve na týchto miestach je potom možnosť 
hovoriť s mladými o tom, čo prežívajú. Tam majú možnosť otvoriť sa a začať veci riešiť. 
„Veľakrát sa stáva, že keď je priestor na to, tak prídu za mnou a povedia mi, že 
prežívajú to isté, čo ja. To sú naozaj také malé skupinky chalanov a dievčat a vtedy sa 
chcú rozprávať," vysvetlil zmysel afterparty Martin Žák. 

DOLNÝ KUBÍN     TRENČÍN   NITRA     RUŽOMBEROK   

 

 

http://www.tvpoprad.sk/the-dark-trip/
http://poprad.dnes24.sk/toto-napisal-zivot-kym-si-martin-uzival-extazu-jeho-sestra-bojovala-o-zivot-v-nemocnici-217053
http://www.tvdk.sk/sk/archiv-sprav/spravodajstvo-c-502015/protidrogovy-koncert-pre-mladez
http://www.tnos.sk/aktuality/the-dark-trip-cesta-do-tmy.html?page_id=6874
http://www.tvnitricka.sk/buxus/generate_page.php?page_id=5301
http://kdah.mtr.sk/videoarchiv/2016/2016-01-18_SPRAVY_070_Cesta_do_tmy.mp4

